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Thorbjørn Jagland, Secretary General of the Council of 
Europe, condemns the hanging of 40 year old Shahla 
Jahed in Tehran this morning 
 
Strasbourg, 01.12.2010 - "I am dismayed by this latest execution in Iran 
and also by the inhumane way in which it was carried out. Once again we 
see that the regime in Iran has little respect for fundamental human rights. 
But Iran is not alone in carrying out executions and this underlines the 
urgent need for a global moratorium on capital punishment. I believe that 
democracies should lead by example, abolish the death penalty if they 
have not yet done so, and support our joint effort to bring an end to capital 
punishment worldwide," said Jagland. 
 
 
 
Thorbjørn Jagland, Secrétaire Général du Conseil de 
l’Europe, condamne l’exécution par pendaison de Shahla 
Jahed, 40 ans, qui a eu lieu ce matin à Téhéran 
 
Strasbourg, 01.12.2010 – “Je suis consterné, a déclaré M. Jagland, par 
l’exécution qui vient de se dérouler en Iran, et horrifié par le procédé 
inhumain auquel on a eu recours. Nous constatons une fois de plus que 
le régime iranien fait peu de cas des droits fondamentaux de la personne. 
L’Iran n’est cependant pas le seul pays à pratiquer des exécutions, ce qui 
montre combien il est urgent d’instaurer un moratoire universel sur la 
peine capitale. Je crois que les démocraties doivent donner l’exemple, 
abolir la peine de mort si ce n’est déjà fait, et appuyer nos efforts 
communs pour qu’elle disparaisse de la surface du globe. » 
 


